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در اختیار قــرار دادن کل بســتر و محوطه قلعه 
فلک الافــاک به میراث فرهنگــی یکی از موضوعات 
مطرح شده در ســفر مقام معظم رهبری به لرستان 

بود.
با اینکه تاریخ این ســفر سال ۱۳۷۰ بوده و برخی 
از بســترهای آن آزاد شده اما هنوز به طور کامل این 

موضوع مهم اجرا نشده است.
ســید امین قاســمی، مدیرکل میراث فرهنگی، 
گردشــگری و صنایع دستی لرســتان درباره آخرین 
وضعیت آزادسازی حریم این قلعه به ایسنا گفت: طی 
توافق سال ۹۶ با سپاه پاسداران و ارتش قرار شد که 

حریم قلعه فلک الافاک آزاد شود.
وی ادامــه داد: قــرار بــود در ازای مبالغی برای 
ســاخت پادگان مناسب و درخور شان سپاه، این فضا 

در اختیار اداره کل میراث فرهنگی قرار بگیرد.
قاسمی با اشاره به پروژه ساخت پادگان سپاه، ادامه 
داد: آزادسازی کامل مستلزم ساخت پادگان مناسب 
ســپاه بوده که فعاً تکمیل نشده و پروژه آن در حال 

فعالیت است.
مدیرکل میــراث فرهنگی، گردشــگری و صنایع 
دســتی لرســتان تاکید کرد: اگر دولت حمایت ویژه 
و به موقع تامین اعتبار کند، خوشــبین هستم که تا 
پایان امســال حریم قلعه فلک الافاک به طور کامل 

آزاد شود.
وی یادآور شــد: به همراه استاندار جلسات زیادی 
برای اعتبار آزادسازی حریم قلعه با مسئولان کشوری 
داشــته ایم اما هنــوز در تامین و تخصیــص اعتبار 

مشکاتی وجود دارد.

مدیرکل استاندارد اســتان همدان با اشاره به اینکه 
همه واحدهای آرد استان دارای نشان استاندارد هستند، 
گفت: نظارت بر شبکه توزیع نان و نانوایی ها در دستور 
کار این اداره است و تاش می کنیم کیفیت نان را ارتقاء 

دهیم.
محمد مددی دوشنبه ۷ تیرماه در جمع خبرنگاران، 
اظهار کرد: تجربیات کشورهای پیشرفته و موفق نشان 
می دهد از ظرفیت مباحث استانداردسازی و متغیرهایی 
که باعث توســعه نظام استانداردسازی در جامعه شده 
اســت بهره برده اند و یکی از مباحث جدی و مولفه های 
مهمی که در توسعه این کشورها به اثبات رسیده توسعه 

استاندارد و اجرای استاندارد در همه زمینه ها است. 
وی ادامه داد: هر جا مباحث استانداردسازی به ویژه از 
طرف جامعه مورد توجه واقع شده توفیقات قابل توجه ای 
نصیب کشور شده و اگر کالاهای استاندارد از طرف مردم 
مورد اقبال قرار بگیرد می تواند در سیاســت ها اثربخش 

باشد. 
مــددی تصریح کرد: مجموعه اســتاندارد یک نظام 

حاکمیتی و فراقوه ای است، بیش از یک دهه راهبردها 
و پیام هایی که از سوی مقام معظم رهبری تدوین شده 
اســت و تولید، اشتغال و توسعه الزام استانداردسازی را 
دل خود دارد و باید به توسعه و اثربخشی آن در جامعه 

بپردازیم.
وی با اشــاره به اینکه در استان همدان ۷۰۲ واحد 
مشمول اســتاندارد اجباری هستند و ۶۶۳ مورد پروانه 
اســتاندارد صادر شده اســت،  افزود: سال گذشته ۷۲ 
پروانه و در سه ماهه نخســت سال جاری نیز ۱۱ مورد 

پروانه استاندارد در استان صادر شده است.

نظارت بر نانوایی ها در دستور کار استاندارد همدانوعده جدید برای آزادسازی حریم دژ شاپوری

کاهش ذخایر آبی پشــت سدهای مازندران 
با توجه به خشکسالی پیش رو هشداری جدی 
برای کشــاورزان محسوب می شــود تا ضمن 
پرهیز از کشــت دوم برنج، مزارع و باغ هایشان 
را از تنش آبی زودهنگام در سال زراعی آینده 

نجات دهند.
به گزارش ایرنا، کاهش آورد آب رودخانه ها 
و ذوب زودهنگام برف ارتفاعات طی ســه ماه 
نخست سال، ذخایر آبی سدها و آب بندان های 
مازندران را به شــکل محسوسی کاهش داده و 
زنگ خطر خشکسالی عمیق را برای کشاورزی 
مازندران، بویژه در سال آینده به صدا در آورده 

است.
تراز آب ســدهای مازندران که طی دو سال 
اخیر بــا توجه به افزایش بارندگی ها شــرایط 
مناســبی از نظر موجودی آب داشــتند، این 
روزها به شــکل محسوسی کاهش یافته است 
و با توجه به گرمای شدید هوا طی چند هفته 
اخیر، پیش بینی می شود که میزان آب موجود 
در این مخازن کمتر شود. این وضعیت، با توجه 
به ضرورت اســتفاده از ذخایر آبی باقی مانده 
پشــت سدها برای ادامه کشــاورزی طی سال 
زراعی جــاری و کاهش بارندگــی در ماه های 
پیش رو، می تواند به صــورت جدی بر میزان 
ذخیره آبی سال زراعی آینده اثرگذاری کرده و 
کشاورزی استان را با آسیب جدی مواجه کند.

کاهش آب پشت ســدهای مازندران را این 
روزهــا می توان به صورت عینــی و از اختاف 
خط آب روی دیواره پشت سد و دامنه کوه های 
اطراف مشــاهده کرد ؛ اتفاقی کــه از ابتدای 
امســال پیش بینی و هشــدارهایی نیز مبنی 
بر احتمــال بروز تنش آبی به اســتناد همین 

پیش بینی ها داده شده بود.
آمارهای شــرکت آب منطقه ای مازندران از 
میزان ذخایر آب پشــت سدهای استان نشان 
می دهد تقریبا تمام سدها نسبت به سال قبل 
با کاهش ذخیره آبی مواجه هستند ؛ وضعیتی 
که مدیر تاسیســات آبی و برق آبی شرکت آب 
منطقه ای مازندران آن را مخاطره انگیز توصیف 
می کند و نســبت بــه ضرورت اتخــاذ تدابیر 

پیشگیرانه هشدار می دهد.

جواد طوســی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا 
با اشــاره به ظرفیت ۳۲۸ میلیون متر مکعبی 
سدهای مازندران، می گوید: ابتدای سال زراعی 
جاری ۹۶ درصد مخازن سدهای استان پر شده 
بــود، اما کاهش ۶۲ درصدی حجم ورودی آب 
نسبت به ســال گذشته و کاهش ۴۰ درصدی 
نســبت به میانگین درازمدت، شرایط را برای 
ســال آبی جاری و آتی با مشکل مواجه کرده 

است.
وی اظهار می کنــد : تا کنون ۱۰۸ میلیون 
متر مکعب آب پشت ســدهای مازندران برای 
مصارف کشاورزی، آشــامیدنی و تولید انرژی 
برق رهاسازی شده است که ۱۰۲ میلیون متر 
مکعــب از این مقدار مربوط به دو ســد بزرگ 
شــهید رجایی و آیت الله صالحی مازندرانی یا 

همان سد البرز است.
این مسئول به ظرفیت بالای آب بندان های 
مازنــدران در ذخیره ســازی آب مــورد نیــاز 
کشــاورزی اشــاره می کند و می افزاید : ۸۵۹ 
قطعه آب بنــدان بــا ظرفیــت ۴۰۱ میلیون 
مترمکعب آب در استان وجود دارد که تاکنون 

۱۴۳ میلیــون مترمکعب آب ذخیره شــده در 
این ســازه های آبی اســتان نیز صرف آبیاری 

کشاورزی شده است.
طوسی با اشــاره به شــرایط اقلیمی و قرار 
گرفتن در آستانه خشکسالی تأکید می کند که 
تغییر الگوی کشت و پرهیز از کشت دوم برای 
صرفه جویــی در مصرف آب با هدف تأمین آب 

مورد نیاز سال آینده ضروری است.
تأکید بر ممنوعیت کشت دوم در اظهارات 
سایر مسئولان مازندران نیز بارها مشاهده شده 
اســت. مدیر امور آب و خاک جهاد کشاورزی 
مازنــدران به خبرنــگار ایرنــا می گوید: تنش 
آبی کنونــی محدودیت ها برای انجام کشــت 
دوم را افزایش داده اســت و انتظار می رود که 
ممنوعیت کشت دوم امسال جدی گرفته شود.

فرزین فرهادی می افزاید: همواره تأکید شده 
که کشــت دوم فقط در مناطقی که آب مورد 
نیاز از منابع ســطحی تأمین شده باشد مجاز 
است. حتی در شرایط ترسالی نیز برداشت آب 

از چاه برای کشت دوم را تأیید نمی کردیم.
وی خاطرنشــان می کند: با توجه به شرایط 

کنونی انجام کشــت دوم در مناطقی که تنش 
آبی دارند چه از سوی جهاد کشاورزی و چه از 

طرف وزارت نیرو مورد تایید نیست.
نگاهی به وضعیت سدهای مازندران و آمار 
آب پشــت سدها نشــان می دهد که وضعیت 
ذخایر آبی مازندران چگونه اســت. بر اســاس 
آمارهای شــرکت آب منطقــه ای مازندران، در 
حال حاضر آب پشــت هشت ســد مازندران 
نسبت به ســال گذشــته کاهش چشمگیری 
یافته است. میزان کاهش در سد گلورد و شهید 
رجایی ۳۸ درصد اســت و ســد البرز هم ۳۳ 
درصد کاهش ذخیره نســبت به سال گذشته 
دارد. اینها ســدهای بزرگ مازندران به شــمار 

می روند.
وضعیت در ســدهای کوچــک هم چندان 
تعریفی ندارد. میزان کاهش در ســد شــیاده 
۵۱ درصد، سد ســنبل رود هشت درصد، سد 
الیمالات پنج درصد و ســد میجران ۱۹ درصد 

است.
البته در بین ســدهای مازندران، بیشترین 
اثرگذاری مربوط به ســدهای شهید رجایی و 

البرز اســت که در مجمــوع ۲۰۵ میلیون متر 
مکعب آب را ذخیره می کنند و تا کنون حدود 
نیمی از ذخایرشان برای بهره برداری شالیکاران 

رها شده است.
بــا وجود مشــکاتی که کم آبــی می تواند 
امســال در برخــی مناطــق مازنــدران برای 
کشاورزان ایجاد کند و بخشی از این مشکات 
نیز تا کنون ایجاد شــده، ولی نیمه پنهان این 
مشــکل، اثرگذاری وضعیت موجود بر کشت و 
کار کشــاورزان مازندران در سال زراعی آینده 
و ضرورت پیشــگیری از تنش آبی و عمیق تر 

شدن ردپای خشکسالی در آن زمان است.
یک دکترای علوم و مهندســی آب در این 
زمینه به خبرنگار ایرنا می گوید: ســال ۱۳۹۶ 
که کل کشور درگیر خشکسالی بود، در حوضه 
آبریز دریای خــزر میزان کاهش نزولات جوی 
بین ۱۰ تا ۱۵ درصد بود ؛ یعنی آن تنش خیلی 
در این ناحیه به اندازه کشور احساس نشد، اما 
امسال شرایط حادتر است و به نظر می رسد با 
استمرار روند موجود خشکسالی مازندران این 

بار نسبت به شرایط کشوری بدتر باشد.
دکتر بابک مؤمنی اظهــار کرد: برای مثال 
طی دو سال قبل در مخزن سد شهید رجایی به 
خاطر شرایط ترسالی ذخیره مناسبی داشتیم 
که بخشــی از آن در همان سال و بخشی دیگر 
به عنوان ذخیره برای ســال بعد مورد استفاده 
قرار می گرفت. سال گذشته ورودی مخزن سد 
شهید رجایی تا ۲۷۰ میلیون متر مکعب بود ؛ 
یعنی پشتوانه بارش های زمستانی سال ماقبل 
خوب بود، اما امســال چون میزان بارش ها کم 
شد و پیش بینی ها نیز وضعیت خوبی را نشان 
نمی دهد برای سال بعد احتمالا مشکات جدی 

در تأمین آب خواهیم داشت.
به نظر می رســد آسیب خشکسالی و تنش 
کم آبی در مازندران عمیق تر از میزانی است که 
در حــال حاضر از آن یاد می شــود و بر خاف 
تصورات موجود مبنی بر بروز مشکات ناشی از 
کم آبی در ادامه فصل زراعی جاری، در صورت 
ادامه روند خشکسالی، کشاورزان مازندران باید 
از حالا خودشان را برای سال زراعی سخت تری 

نسبت به سال جاری آماده کنند.

رئیس دانشگاه علوم پزشکی شیراز به همه شهروندان 
هشــدار داد که اگر شــیوه نامه های بهداشــتی به دقت 
و بــا حساســیت رعایت نشــود، گرفتار موج ســهمگین 

کروناویروس از نوع دلتا خواهیم شد.
دکتر مهرزاد لطفی دوشــنبه هفتم تیر در ســیصد و 
پنجاه و یکمین نشست ســتاد مدیریت کرونای دانشگاه 
علوم پزشکی شــیراز، با اعام تکمیل ظرفیت تخت های 
کرونایی بیمارســتان های شیراز، گفت: صدای موج پنجم 

شیوع کروناویروس به وضوح شنیده می شود.
لطفــی با اشــاره به شــیوع ســویه ی دلتــا )هندی( 
از  شــماری  و  جنوبــی  اســتان های  در  کروناویــروس 

شهرســتان های جنوب فارس، گفــت: گونه هندی کرونا، 
یک نوع جهش یافته اســت که نسبت به سایر گونه های 
کروناویروس شناسایی شده، قدرت سرایت، شیوع و ابتای 
بیشتری دارد. رئیس علوم پزشکی شیراز با یادآوری اینکه 
در حال حاضر ۸۰ کشور با نوع دلتای کروناویروس درگیر 
هســتند، گفت: ایــن درگیری حتی در کشــورهایی که 
واکسیناســیون عمومی علیه کرونا را انجام داده اند، دیده 

شده است. او با بیان اینکه بررسی ها نشان می دهد با توجه 
به شدت شــیوع کرونای هندی، سن جانباختگان کاهش 
پیدا کرده است، از مســئولان استان، ادارات و سازمان ها 
به ویژه نیروی انتظامی خواســت در زمینه کنترل بیشتر 
ورودی های استان و ممنوعیت حضور مسافران و همچنین 
حضور در بوســتان ها و برپایی چادر در این اماکن، توجه 
بیشتری داشته و برای جلوگیری از شیوع گسترده ویروس 

کرونا با مجموعه سامت استان همکاری و تعامل بیشتری 
داشته باشند. لطفی همچنین بر آماده سازی و راه اندازی 
مجدد بیمارستان پشتیبان، با هدف آمادگی برای مواجهه 
با موج جدید کرونا در شــیراز و استان فارس تاکید کرد 
و افزود: در ۲۴ ســاعت گذشــته ۲۵۰ بیمار جدید کرونا 
در بیمارستان های استان بســتری شده اند که نسبت به 
روزهای گذشــته افزایش قابل توجهی داشته است و این 

زنگ خطری برای فارس محسوب می شود.
او در ادامه بر اهمیت اطاع رســانی به مردم در زمینه 
شیوع موج تازه کرونا در استان و سرایت پذیری بالای آن 
که منجر به جان باختن افراد زیادی می شود، تاکید کرد.

 مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب هرمزگان در تشریح 
وضعیت آب اســتان به مجموعه اقداماتی اشــاره کرد که 
علیرغم حاکم شــدن خشکســالی و تحت تاثیر قرار دادن 
منابع ســطحی و زیر سطحی، بیش از ۵۰ درصد جمعیت 

هرمزگان تابستان بدون تنشی را سپری خواهند کرد.
به گزارش روابط عمومی و آموزش همگانی شرکت آب 
و فاضاب هرمــزگان، امین قصمی در نشســت خبری به 
مناسبت هفته صرفه جویی، دلیل عدم مواجهه این میزان 
از جمعیت هرمزگان از تنش آبی را ظرفیت ســازی تولید 
آب پایدار از طریق احداث آب شیرین کن ها عنوان کرد و 
افزود: به دلیل خشکسالی، بندرعباس به عنوان تنها مرکز 
استانی شناخته می شــود که از سوی وزارت نیرو به دلیل 
استفاده از منابع سطحی در سال های گذشته، با حساسیت 
بالا به آن نگاه می شود که خوشبختانه با مجموع اقدامات 
انجام شده، عمده نیاز آن بجای آب های سطحی از طریق 

شیرین سازی آب دریا تامین می شود.

به گفته وی، شهر بندرعباس، بندر خمیر و روستاهای 
تحت پوشــش با جمعیتی حدود یک میلیون نفر از منابع 
تولیدی آب شــیرین کن یک میلیون متر مکعبی و یکصد 
هزار متر مکعبی تامین می شوند که باعث شده در بحبوحه 
خشکســالی، منابع پایدار تولید آب برای بیش از نیمی از 

جمعیت هرمزگان داشته باشیم.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب هرمــزگان از افتتاح 
سامانه تامین آب بندرعباس که با دستور رئیس جمهور در 
بهار امسال افتتاح شد، به عنوان پروژه نجات بندرعباس از 
تنش و بحران جدی آب یاد کرد و افزود: این پروژه شامل 
افتتاح فاز سوم آب شیرین کن یکصد هزار متر مکعبی، ۳۳ 
کیلومتر خط انتقال و بازسازی مخزن ۳۰ هزار متر مکعبی 
بندرعباس بود که اگر به سرانجام نمی رسید، شاهد چالش 

و بحران جدی برای مرکز استان بودیم.
 وی افزود: اســتفاده از ظرفیت آب شــیرین کن ها به 
عنوان یک راهبرد در دســتور کار شــرکت آب و فاضاب 

هرمزگان اســت که توانســته در میانه بحران خشکسالی 
تامین کننده نیاز آبی مردم باشد.

قصمی جمــع آوری روان آب هــا را اســتراتژی خوبی 
دانســت و در عیــن حال تصریح کرد، بــه اعتقاد من این 
آب بایــد در بخش کشــاورزی و صنعت مورد اســتفاده 
قــرار گیرد به همین خاطر تمرکز ما بر ظرفیت ســازی از 
طریق شــیرین سازی آب دریاســت که توانسته در سالی 
که آب های ســطحی و زیر سطحی به دلیل خشکسالی به 
پائین ترین حد ممکن برســد، ظرفیت تامین آب پایدار از 

طریق شیرین سازی آب دریا داشته باشیم.
وی در ادامه به وضعیت آب اســتان اشاره کرد و افزود: 
۲۰۰ روســتا با جمعیتی بالغ بر ۵۷ هــزار نفر به دلیل از 
دست رفتن منابع محلی تامین آب مورد نیازشان با تنش 
مواجه هســتند که از طریق آبرسانی سیار تامین و جبران 

می شود.
به گفته مدیرعامل شرکت آب و فاضاب هرمزگان، به 

دلیل از دست رفتن منابع آبی ناشی از کم بارشی چاره ای 
جز آبرسانی ســیار نداریم که در تاش هستیم با افزایش 
ناوگان، آبرسانی سیار را را برای گذر از بحران تقویت کنیم.

قصمی از کمبود دو هزار و ۴۰۰ لیتر بر ثانیه آب شرب 
در هرمزگان خبر داد و گفت: هشــت هزار و ۲۰۰ لیتر بر 
ثانیه نیاز آبی هرمزگان اســت که در حال حاضر ظرفیت 

موجود ما پنج هزار و ۸۰۰ لیتر بر ثانیه است.
مدیرعامل شــرکت آب و فاضاب هرمزگان همچنین 
ادامــه داد، از ۱۰۰ درصد نیاز آبی اســتان هرمزگان، ۴۳ 
درصد از طریق چاه ها، ۴۵ درصد آب شــیرین کن ها و ۱۲ 

درصد از طریق سدها تامین می شود.
وی به اقدامات پیش روی آب و فاضاب اشــاره کرد و 
افــزود: آبفا برای ظرفیت ســازی، لحظه ای تعلل نکرده و 
هر آنچه برای تامین آب مشترکین نیاز بوده، برنامه ریزی 
کرده که در ماه های آتی شاهد به بار نشستن این اقدامات 

خواهیم بود.

مدیرکل بازرسی چهارمحال و بختیاری گفت: در طی 
سال گذشته در حوزه وصول مطالبات و یا انتقال وجوه پنج 
فقره پرونده به ارزش ۴۲۰ میلیارد ریال تشکیل شد و این 

مطالبات وصول شد.
علــی احمدی در گفــت و گو با خبرنــگار ایرنا افزود: 
در ایــن مــدت در حوزه اســترداد وجــوه و اموال هفت 
پرونده بــه ارزش ۷۹۰ میلیارد ریــال، جلوگیری از فرار 
 مالیاتی یک پرونده به ارزش ۳۴ میلیارد ریال تشــکیل و

 بررسی شد.
به گفته وی، در حوزه جلوگیری از تضییع اموال، هفت 
پرونده به ارزش ۲۴۰ میلیارد ریال و جلوگیری از تخریب 
و تصرف اراضی ملی چهار پرونده در قالب ۲ هزار و ۵۰۰ 

هکتار تشکیل و بررسی شد.
وی اظهــار داشــت: در ایــن مــدت پیگیــری برای 
صدور ســند مالکیــت اراضی عمومی و دولتــی به تعداد 

 ســه پرونده بــه ارزش ۱۱۵ میلیارد ریال نیز تشــکیل
 شده است.

احمــدی با اشــاره به اینکه در این مــدت ۱۲۸ مورد 
برنامــه بازرســی و بازرســی مــوردی در اســتان انجام 
شــده اســت، گفت: در ایــن بازرســی ها ۳۳۴ گزارش 
تهیــه شــده کــه از ایــن تعــداد۱۱۴ گــزارش اصاح 
امــور،  ۱۴۵ گــزارش تعقیــب اداری، چهــار گــزارش 
بازرســی فوق  العاده و ۸۵ گزارش بازرســی  های موردی 
 و چهــار گزارش ابطال مصوبات در دیــوان عدالت اداری

 بوده است.
وی افزود: در این مدت یک هزار و ۸۹۵ شکایت و اعام 
رسیدگی شده اســت و از این تعداد یک هزار و ۸۴ اعام 
ناظر بر ســوء جریان در دستگاه های اجرایی استان واصل 
شــد که ۵۲۳ مورد مربوط به حــوزه تولیدی، ۲۵۰ مورد 
مربوط به حوزه سیاســی و قضایی، ۲۲۶ مورد مربوط به 

حوزه امور فرهنگی و اجتماعی و ۸۵ مورد مربوط به حوزه 
اقتصادی بود.

به گفته وی، امســال تعداد ۸۱۰ شکایت ناظر بر سوء 
جریان در دستگاه های اجرایی استان واصل شد که  ۳۲۳ 
مورد مربوط به حوزه تولیدی، ۲۷۶ مورد مربوط به حوزه 
سیاسی و قضایی، ۷۸ مورد مربوط به حوزه امور فرهنگی 
و اجتماعی و ۱۳۳ مورد مربــوط به حوزه اقتصادی بوده 

است.
بازرس کل اســتان چهارمحال وبختیاری گفت: در این 
مدت در حوزه نظارت بر معامات دســتگاه های اجرایی از 
جمله مناقصه و مزایده نیز بازرســی های انجام شد، که در 
حوزه ثبت اطاعات اولیه از ســوی دســتگاه های اجرایی 
۸۵۴ مــورد، نظارت و بررســی انجام شــده ۲۱۵ مورد، 
حضور نماینده سازمان در جلسات ۲۱۵ مورد، تذکر ناظر 
سازمان به اعضای کمیسیون ۱۶۲ مورد و درخواست لغو 

یا تجدیدنظر ســه مورد ثبت شد و ارزش ریالی مزایده ها 
و مناقصه ها لغو یا تجدید شــده نیــز ۴۵۵ میلیارد ریال 

بوده است.
احمدی اظهار داشــت: برای حمایت از سرمایه گذاری 
و تولید ملی در راســتای فرمایشــات مقام معظم رهبری 
نیز بیش از۵۰ جلســه با مدیران دســتگاه های اجرایی و 
واحدهای تولیدی و ســرمایه  گذاران بــا رویکرد حمایت 
از ســرمایه  گذاری و رفع موانع انجام شــده اســت که در 
ارزیابی هــای انجام شــده، بازرســی کل اســتان در این 

خصوص رتبه نخست را کسب کرده است.
وی گفت: انجام بازرســی غیرمترقبــه از تمامی ادارات 
شهرستانی در سطح استان در راستای تکریم ارباب رجوع 
و رعایت پروتکل   های بهداشــتی انجام شد و گزارش  های 
تهیه شده برای رفع نارسایی به مقامات ارشد استان ارجاع 

داده شد.

گسترش دامنه خشکسالی در مازندران به سال زراعی آینده

هشدار جدی رئیس علوم پزشکی شیراز:

رعایت نکنیم کرونای دلتا همه گیر می شود

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب هرمزگان در نشست خبری هفته صرفه جویی:

بیش از نیمی از جمعیت هرمزگان تابستان بدون تنش را تجربه می کنند

۴۲۰ میلیارد ریال مطالبات در چهارمحال و بختیاری وصول شد

انعقاد  89۰۰ تفاهم نامه با مشترکین اصفهانی
 مقدار انرژی استخراج یک واحد بیت کویین که بیش از ۳۰۰ مگاوات ساعت  

است معادل ۱۰۰ سال  برق یک خانه معمولی است.
مدیر دفتر مدیریت مصرف برق در هفته آب و برق به  ضرورت مدیریت مصرف 
برق اشــاره کرد و گفت : برق یکی از مهترین انرژی های مورد نیاز مردم اســت. 
اســتفاده روزافزون از لوازم الکترونیکی و الکتریکی به خوبی نشان از اهمیت این 
انرژی دارد. همین مســئله باعث شده اســت تا شرکت های توزیع برق به منظور 
تنظیــم و تعدیل میزان مصرف و تولید بــرق از روش های مدیریت مصرف برق 

استفاده کنند.
مرســل صالحی درادامه گفت :در این هفته هــر روز را به نامی اختصاص داده 
اند ودر شــاخص اول نقش خانواده به عنوان یک بنیادمرکزی از اهمیت ویژه ای 
برخوردار است که در آن راه حل های بسیاری از مشکات اجتماعی قابل بررسی 
می باشــد و در موضوع مدیریت مصرف  با آموزش ۸۵ هزار دانش آموز به عنوان 
سفیران انرژی شرایط برای اطاع رسانی خانواده و جامعه امکان پذیر شده است 
در ابتدا  نوع اموزش ها به صورت حضوری بوداما  با وجود ویروس کرونا از طریق 
شبکه شاد اطاع رسانی ها غیر حضوری شد و مسابقات مختلفی نیز در این زمینه 

صورت گرفت که در انتقال اطاعات به خانواده ها موثر بوده است  .
وی به مشترکین پر مصرف اشــاره کرد و گفت :تا انتهای اردیبهشت ماه ۳۸ 
درصد مشترکین پرمصرف بوده اند و باید گفت نحوه محاسبه آن طوری است که 
در ماههای گرم مشترکین  بیش از ۳۰۰ کیلووات  مصرف جز مشترک پرمصرف و 
در ماههای غیر گرم بیش از ۸۰ کیلووات ساعت  جز مشترک پر مصرف محاسبه 
می شــوند  که عاوه بر افزایش ۷ درصدی نرخ برق  ۱۶  درصد جریمه نیز به آن 
اضافه می شود و در سال جاری نیز با اجرایی شدن برق امید ۱۰ درصد به نرخ های 
قبلی اضافه می شود.  وی عنوان کرد : اکنون نزدیک به ۴۴ درصد مشترک خوش 
مصرف،۳۸ درصد مشترک پرمصرف و ۱۱ درصد شامل تخفیف ۱۰۰ درصد و ۷ 

درصد فاقد مصرف هستند .

کشف و جمع آوری ۱۰ دستگاه غیرمجاز استخراج 
رمزارز در آذربایجان غربی

معاون بهره برداری و دیســپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی 
گفت: ۱۰ دســتگاه استخراج غیرمجاز رمزارز در شهرستان های استان شناسایی 
و جمع آوری شــد. نجات الله علی نژاد با اشــاره به ادامه روند کشف و جمع آوری 
دستگاه های غیرمجاز استخراج رمز ارز، گفت: در یک اقدام سراسری و هماهنگ، 
نیروهای عملیاتی شرکت توزیع برق آذربایجان غربی، تعداد ۱۰ دستگاه استخراج 

رمزارز غیرمجاز را در شهرستان های مهاباد و بوکان جمع آوری کردند.
وی افزود: از آنجایی که فعالیت تولیدکنندگان غیرمجاز رمز ارز در شرایطی که 
نیاز است بار شبکه مدیریت شود، به عموم مردم آسیب می رساند، به همین دلیل 

در برخورد با این متخلفان با جدیت اقدام خواهیم کرد.
معاون بهره برداری و دیســپاچینگ شرکت توزیع نیروی برق آذربایجان غربی 
خاطر نشان کرد: با همکاری قوه قضائیه، پلیس امنیت اقتصادی و نهادهای ذیربط 
طی ۲ مانور ضمن شناسایی این افراد، تعداد قابل توجهی دستگاه غیر مجاز ضبط 

و کشف شد .

شدت افزایش مصرف در استان هاي شمالي
تراز تولید و مصرف برق بغرنج تر شد

 آخرین وضعیت تراز تولیــد و مصرف برق در روزهاي گرم پیش رو با حضور 
معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژي مورد بررسي قرار گرفت.

در این نشســت که در مرکز پایش صنعت برق و با حضور مدیرعامل توانیر و 
مدیرعامل شرکت مدیریت شبکه برق ایران، برگزار شده بود، بر ضرورت هماهنگي 

بیشتر با مشترکان بزرگ تاکید شد.
به گفته همایون حایري معاون برق و انرژي وزیر نیرو هم اکنون نیروگاه ها در 
حداکثر شــرایط تولید قرار دارند اما نیاز مصرف در هفته جاري به دلیل گرماي 

شدید این روزها افزایش بیشتري خواهد یافت.
حایري خاطرنشان کرد: تمام هماهنگي ها و تاش ها براي عبور از شرایط کنوني 
و پرهیز از اعمال خاموشــي برق اســت. وي در عین حال تاکید کرد: با توجه به 
شرایط پیش رو، انتشار جداول احتمالي خاموشي باید با دقت بیشتري ادامه یابد.

در این نشســت همچنین مدیرعامل توانیر نیز بر ضرورت رعایت سقف هاي 
تعیین شده مصرف در استان ها و اجراي مصوبات بالادستي تاکید کرد.

مهندس محمدحسن متولي زاده در این نشست همچنین بر ضرورت پایداري 
برق کل کشــور و به ویژه بیمارســتان ها و مراکز درماني در این شرایط کرونایي 
تصریح کرد و با اشــاره به برگزاري کنکور سراســري در انتهــاي هفته جاري، 
برضرورت هماهنگي با سازمان سنجش در جهت تامین برق مراکز برگزاري این 

آزمون مورد تاکید قرار داد.
متولي زاده در عین حال با تاکید: بر مدیریت منابع آبي پشت سدها براي تداوم 
تامین آب و برق تا پایان تابستان، گفت: منابع آبي ذخیره شده در پشت سدها براي 

مصارف شرب و آبیاري کشاورزي نیز باید مورد استفاده قرار گیرد.
مدیرعامل توانیر با اشــاره به ضرورت هماهنگي هاي بیشتر با صنایع بزرگ در 
اســتان ها خاطرنشان ساخت: در کنار همه این فعالیت ها، همه در منازل نیز باید 
با کاهش مصرف برق از طریق ســه راهکار ساده تنظیم کولرهاي گازي روي ۲۵ 
درجه، استفاده از دور کند کولرهاي آبي و عدم استفاده از وسایل پرمصرف برقي 
در ســاعات بعد از ظهر )۱۲ تا ۱۸(، در حفظ پایداري شبکه برق و جلوگیري از 

خاموشي کمک کنیم.

روند ابتلا به ویروس کرونا در لاهیجان افزایشی شد
فرمانــدار لاهیجان گفت: روند ابتا به کرونا در این شهرســتان، نســبت به 
هفته های گذشته افزایشی شده است اما در صورت رعایت پروتکل های بهداشتی 

می توان به جلوگیری از شیوع موج جدید امیدوار بود.
به گزارش خبرنگار ایرنا، یونس محمودی در نشست ستاد شهرستانی مدیریت 
بیمــاری کرونا اظهار داشــت: هم اکنون ۱۸ بیمار مبتا به این ویروس در ســه 

بیمارستان لاهیجان بستری هستند. 
وی وضعیت ۲ بیمار را در شرایط بدحال اعام کرد و افزود: طی ۱۰ روز اخیر 

نیز ۲ نفر بر اثر ابتا به کرونا در این شهرستان فوت کرده اند.
فرماندار لاهیجان پرهیز از عادی انگاری، اســتفاده از ماسک و رعایت فاصله 
گــذاری اجتماعی و پروتکل های بهداشــتی را مهم برشــمرد و افزود: چنانچه 
پیشــگیری و مراقبت به صورت ویژه دنبال نشود، مجددا شاهد بروز و شیوع این 

ویروس جهش یافته با شدت و فراگیری بیشتری نسبت به قبل خواهیم بود.
محمودی با اشــاره به انجام ۳۷۶ مورد تست های PCR و رپید )تست سریع 
کرونا( طی ۱۰ روز اخیر در سطح شهرستان، خاطر نشان کرد: در این مدت، تست 

۸۳ نفر از افراد مشکوک مبتا به ویروس کووید ۱۹ مثبت شد. 
فرمانــدار لاهیجان با اشــاره به انجام ۹۴۴ مورد بازرســی از صنوف و اماکن 
عمومی لاهیجان طی ۱۰ روز اخیر گفت: در جریان این بازدیدها برای ۳۲ مورد از 

واحدها، اخطاریه بهداشتی صادر شد.
شهرستان لاهیجان با بیش از ۱۶۷ هزار نفر جمعیت در ۴۰ کیلومتری شرق 
مرکز استان گیان واقع است و تقســیمات سیاسی این شهرستان مرکب از دو 

بخش »مرکزی و رودبنه« است.

 جایگاه پنج کشوری خراسان شمالی 
در آسیب اجتماعی نزاع

مدیر کل پزشکی قانونی خراسان شمالی گفت: متاسفانه خراسان شمالی جزء 
نزاع خیزترین اســتان های کشور است و این استان رتبه پنجم کشوری را در این 
آسیب اجتماعی دارد. محمدزاده در نشست خبری که هفتم تیرماه در محل این 
اداره کل برگزار شد، اظهارکرد: طی سال گذشته هشت هزار و ۳۰ مورد فرد برای 
امر نزاع به پزشکی قانونی استان مراجعه کرده اند که از این تعداد پنج هزار و ۳۴۹ 

مورد مرد و دو هزار و ۶۸۱ مورد نی زن بوده اند.
وی افزود: طی دو ماه نخســت سال جاری نیز یک هزار و ۵۴۸ نفر برای نزاع 
به پزشکی قانونی استانی مراجعه کرده اند که از این تعداد یک هزار و ۱۱۶ مورد 
مرد و ۴۳۲ نفر نیز زن بوده اند. محمدزاده ادامه داد: متاسفانه استان در ارتباط با 
آسیب اجتماعی نزاع جایگاه یازدهم کشوری را داشته است که اکنون به جایگاه 
پنج رسیده اســت. وی تصریح کرد: به ترتیب شهرستان های شیروان، اسفراین، 
فاروج، بجنورد، مانه و سملقان، گرمه و جاجرم و راز و جرگان به ترتیب بیشترین 

آمار نزاع را به خود اختصاص داده اند.
این مقام مســئول در ادامه در ارتباط با تصادفات فوتی و جرحی درون و برون 
شــهری نیز بیان کرد: طی سال گذشته تعداد فوتی های ناشی از تصادف در این 
اســتان ۲۱۲ نفر بوده اســت که از این تعداد ۲۸ مورد درون شهری و ۱۸۴ مورد 

برون شهری بوده است.

اخبار کوتاه


